
Assemblea general 9 de juny 2024

Ordre del dia

1. Intro: estat actual
2. Estat de les comissions
3. Dinàmica “Reguem la Flor”

Descans

4. Debat i presa de decisions

Prefaci

Benvingudes a l'assemblea, el grup que hem estat preparant-la, format per la Magalí, la
Carlota i el Jordi hem pensat en la següent estructura a partir de les inquietuds que hem
anat veien els darrers mesos en el dia a dia de la Flor;

-Primer farem una introducció per veure en quin estat estem ara mateix [15’]

-Després donarem pas a les comissions perquè expliquin breument les seves tasques i el
seu estat actual. [~20’]

-Seguidament volem fer una activitat més dinàmica per tal de veure amb quines activitats
podem seguir omplint aquest espai i donar-li contingut. [~20’]

-Finalment, després d’una pausa, posarem en comú aquestes idees i obrirem un espai de
debat entorn d’aquestes o si creieu que hi ha algun altre punt del funcionament de la Flor
del que cal parlar-ne. [15’ pausa + 60’debat]

L’objectiu és finalitzar l'assemblea cap a les 13:30h

Per començar volem recordar-vos el protocol de cures i bones pràctiques:

L’Ateneu popular Flor de Maig és un espai veïnal de transformació social. Som un projecte
autogestionat amb l’objectiu de fomentar la participació de totes les persones. La
transformació social la fem realitat treballant plegades vers el cooperativisme, el feminisme,
la sobirania alimentària i la cultura, com alternativa al capitalisme. Pensem que un altre món
és possible.

A l’ateneu no es permeten actituds masclistes, feixistes, racistes ni homòfobes. No es
permeten activitats comercials, intercanvi econòmic ni activitats de partits polítics.

Tenim el següent acord de bons tractes:



- Roda de presentacions

Jordi (Estèvia, Economia), Carlota (sòcia), Magalí (Economia), Laura (Filadora, Activitats),
Lluís (veï), Albert (soci), M.Joao (coral), Marga (Economia, coral), Guiomar (coral), Dioni
(cora, Costureras), Julia (coral), Carme (coral), Laia (sòcia), Sonsoles (comunicació, unió)
Maribel (comunicació, músics), Paco (veï), Rosa (coral), Gisela (Unió), Mar (Unió), Valentina
(Unió), Josep (AAVV), Toni (AAVV), Carme, Asun, Montserrat (Solterra), Jordi (Sindicat
Habitatge, soci, veï, vol entrar a Activitats), Amanda (veïna), ...(falten persones que s’hi van
afegir després)

1. Introducció

Volem fer un repàs de l’evolució de la Flor els darrers anys, des de l’obertura
postpandèmica fins ara. No tenim la voluntat de fer res exhaustiu i segur que ens deixarem
coses, però per emmarcar la situació actual. Dividirem aquesta part en 3 punts; l’aspecte
social, l'aspecte de funcionament i l’aspecte econòmic:

A nivell social després de la pandèmia vam iniciar una recuperació gradual de l’activitat a la
Flor moguda pel retorn de les activitats dels col·lectius i per la iniciativa també d’una
comissió d’activitats forta en aquell moment que va ser molt proactiva en generar activitats i
dotar a la Flor de contingut social i polític.

Dins del grup Fem Flor es van dur a terme molts tallers i dinamitzar també els grans actes
que fem en la festa major i festes de maig, així com carnaval, etc.

Actualment molts dels integrants d’aquest grup ja no participen de les dinàmiques de la Flor,
per una part degut a un tema estructural que creiem que és clau també que la Flor entomi
com a eix central de reivindicació; que és les dificultats per optar a un habitatge digne al
barri amb la constant gentrificació que està patint la ciutat, i més concretament el Poblenou.



Tampoc podem amagar que hi va haver un altre punt que creiem important perquè es
produís aquest distanciament que és que es van produir discussions i discrepàncies amb
una tensió inadequada pel que hauria de ser un espai com aquest i que no es va poder
redreçar aquesta situació.

Actualment tenim, doncs, una situació on l’activitat dins la Flor ha disminuït i ens trobem
també amb unes comissions que necessiten de més gent per a què funcionin de forma
adequada.

A nivell de col·lectius que forment part de la Flor i estan actius ara mateix tenim:

● Cooperatives de consum; La Unió i Estèvia
● El col·lectiu feminista La Filadora
● Dins de l’àmbit musical; la Coral de dones, el Laboratori d’improvisació

musical i el col·lectiu de músics de la Flor. (potser ara mateix els que
realitzen més activitats obertes al públic)

● L’associació cultural el Fumats
● A nivell de la problemàtica de l’habitatge tenim el Sindicat d’Habitatge, i les

cooperatives d’habitatge Mosaic i Solterra (sènior)
● El col·lectius de les costureres
● A més dels espais de la Flor de la Biblioteca i l’impremta que ara mateix no

tenen massa ús
● El Nus

A nivell de funcionament de la Flor, com ja sabeu, tenim 2 espais de presa de decisions; les
assemblees generals obertes a totes les veïnes, com aquesta, on s’estableixen les línies
més generals de la Flor i les coordinadores on es tracten més les decisions del dia a dia.

Per tal d’agilitzar el funcionament de les coordinadores i donar més pes a les comissions, a
partir d’un treball previ a l’assemblea de març de l’any passat es decideix que a les
coordinadores hi participin només membres de les diferents comissions, de tal forma que la
participació dels membres de col·lectius es vehiculi a partir de la participació en comissions.

Això dota a aquest òrgan de una major agilitat tot i que també pot reduir la participació i
implicació directa dels col·lectius en el dia a dia de la Flor (en haver-se de vehicular a partir
de la participació en comissions).

I per acabar, a nivell econòmic volíem aprofitar per fer un petit resum de l’estat econòmic de
la Flor, com ha anat el darrer any i com estem en aquests primers cinc mesos (gener –
maig) de 2024:

Balanç 2023:

En general; vam tenir unes pèrdues d’uns 2230€. Durant l’any 2023 vam tenir algunes
despeses addicionals respecte anys anteriors, com els diversos canvis de pany, còpies de
claus, etc. a causa dels intents de robatori a la Flor i també l’assumpció de noves despeses
com les de la coral i també despeses de manteniment, etc.

Podríem dividir les despeses del 2023 en el següents blocs:



-Despeses «fixes» (llum, aigua, bancs, internet, lloguer ajuntament,
assegurances...): 4345 €

-Despeses per activitats (principalment compra begudes i menjar, papereria, neteja):
9093 €

-Despeses «sobrevingudes» de manteniment de l’espai: 1787 €

-Despeses coral: 1050 € [No sé si posar-ho així?]

En el que es refereix a l’entrada de diners, tenim els següents blocs:

-quotes de sòcies: 3032 €

-Activitats i cafetes: 5335€

-Activitats festes majors: 5499 €

-Donatius: 933 € (Diari la Rambla)

Comentar que les xifres de cada bloc potser no són exactes ja que com us podeu imaginar
no som experts en comptabilitat i a vegades pot ser que algunes entrades o sortides de
diners no quedin reflectides al bloc adequat. Però la foto seria aquesta, en el 2023 hi va
haver una pèrdua de 2230 €, bona part la podem relacionar amb les necessitats de
manteniment de l’espai, ja sigui perquè l’edifici (i alguns electrodomèstics, etc.) comencen a
tenir una edat o perquè hem tingut diverses incidències sobrevingudes (intents de robatori
principalment).

Pel que fa als beneficis, també vam tenir una donació inesperada del projecte del diari la
Rambla en cessar la seva activitat, i després, a part de les quotes de les sòcies, els
ingressos per activitats s’han dividit gairebé en parts iguals entre les activitats/cafetes i les
activitats relacionades amb esdeveniments de barri com festes majors i carnaval (aprox.
5400€ per cada bloc)

Amb tot això vam començar l’any 2024 amb un total de 7730 € i durant aquests 5 mesos
ens mantenim en aquestes xifres (a 31/05 teníem uns 7890 €). Val a dir que durant el primer
semestre de l’any hi ha 2 entrades de diners importants; el cobrament d’una bona part de
les quotes de les sòcies i les festes de maig. Per aquest any preveiem que haurem de fer
una despesa addicional en assegurances ja que la que tenim ens dóna una cobertura molt
bàsica i potser necessitem també fer manteniment, principalment en les canonades d’aigua.

Com veieu, la realització d’activitats i l’organització dels grans esdeveniments a nivell de
barri (festes majors) són les principals entrades de diners i per tant es necessita de la
implicació de molta gent per poder dur a terme aquestes actes i que la Flor sigui un espai
autosuficient.

[Comparativa dades; 2021 es van perdre uns 700€ i el 2022 hi van haver guanys de 2600€]



2. Comissions

- Acollida: està desapareguda, però la Carlota s’hi torna a posar si s’hi uneix algú

- Econòmica: 3 persones (Jordi, Marga, Magalí)

- Activitats: 1 persona (Laura), seguiment del correu (no pot assumir un seguiment
exhaustiu). Revisió de calendari. Generar contingut i omplir d’activitats la flor (ara no
es pot fer per manca de gent)

- Comunicació: 2 persones (Maribel, Sonsoles). Es planteja que la participació a les
comissions fossin rotatives. S’ha fet un pla de comunicació i s’ha pensat com
simplificar la comunicació interna-externa. Objectiu de facilitar la feina a les altres
comissions. Mantenir xarxes socials, web, correus. Caldria que a comunicació
tingués molt clar quin contingut es publica, amb quina ideologia. Dues línies:
comunicar coses que ja estan escrites i una altra per comunicar contingut propi de
la flor.

- Logística: 2 persones (Salvatore, Marga) Manteniment, quadre de neteges,
jornades de neteja, comprar beguda i posar-la a les neveres…

Breu sobre posicionaments polítics: la Flor té uns valors molt clars. De vegades sorgeixen
qüestions polítiques en que la Flor s’hi ha d’adherir.

La Flor es posiciona, si no hi ha ningú en contra, a un manifest en contra de la guerra de
Gaza.

Paraules:

- Es podria fer un manifest propi i llençar-ho a opinió de sòcies

- Recuperar acords presos sobre a què ens afegim com ateneu.

- Donem per aprovat el consens a contra el genocidi i parlarem de com fer-ho.

3. DINÀMICA “Com reguem la Flor”

L’objectiu d’aquesta part és pensar com fer que, regant cadascuna una mica, la Flor estigui
viva i creixi. Per això pensem que calen dues coses:

1. Que el que venim a fer aquí ens il·lusioni, que ens ompli personalment.
2. Que siguem curoses pel que fa a la generació de conflictes. Escoltar-nos i

respectar-nos perquè sabem que les faltes de respecte són les que fan saltar pels
aires projectes com aquest.

Hem recollit algunes inquietuds i qüestions que ens mouen últimament segons propostes
que arriben per mail, whatsapp, a les coordinadores… Les hem classificat en 9 tenint també
en compte els espais i instal·lacions de l’ateneu. Són les següents:



- Educació i criança (espai de joc)
- Música i arts escèniques
- Biblioteca i impremta
- Costureres/Flor de drap
- Antiracisme/Migració
- Cooperativisme
- Habitatge
- Espai Social obert al barri
- Projecte sènior

Es proposa fer grups de treball per concretar propostes sobre aquests àmbits. La idea és
que cadascú es posi en aquella qüestió que més li mogui i il·lusioni. Es poden descartar i
afegir-ne d’altres.

Cada grup de treball ha de concretar, d’una banda, el què/qui/com/quan. D’altra banda cada
grup parlarà sobre dos punts transversals del funcionament de la flor que calen debatre i
prendre decisions al respecte:

A. l’intercanvi econòmic
B. la participació a les coordinadores.

Després d’un torn de paraules, s’afegeix el tema del Decreixement i el consum i s’afegeixen
dues qüestions transversals a debatre: les cures i les festes.

Després d’un termòmetre per veure els temes que interessa tractar es fan grups de treball
sobre:

1) Decreixement
2) Habitatge
3) Educació i criança
4) Biblioteca i impremta
5) Espai social obert

Posada en comú:

1) Decreixement:

Què tenim ara: 2 coopes (s’ha perdut pebre roig), coopes d’habitatge (s’ha perdut Abril).
Implicació a les comissions/gestió és un punt que pot haver influït en la pèrdua de
col·lectius. Intercanvi econòmic: estudiar en cada cas, sense lucre. Coord: és difícil estar en
comissions, que hi pugui anar repres de col·lectius.

Projectes: Telegram xarxa d’intercanvi, aprofitar el terrat (compostador, hortet…), comunitat
energètica; aprofitar l’energia de la comunitat energètica. Sopars d’aprofitament. Tema
quotes de les persones que participen a les activitats.

Com portar-ho a terme? Nou grup

2) Habitatge:

Campanya: desnonaments invisibles (el que seria gentrificació, altres temes els tracta el
sindicat), alternatives al mercat, cooperatives, problemàtiques en grups d’edat, etc.



QUI: Sindicat, cooperatives habitatge, casal de joves (acostar-los a la Flot per oferir espai
per realitzar la seva activitat)

COM: Campanya genèrica, taules rodones, gentrificació

QUAN? A partir d’Octubre, Sindicat podria fer-se càrrec d’activar-ho… Campanya 6 mesos
1 any?

Intercanvi econòmic: No aplica, gestió amb cafetes, etc.

Implicació dels col·lectius; haurien de participar a coordinadores, com a membres de la Flor
i del grup específic.

3) Criança/Educació

Primer han fet un històric de la sala de jocs, després d’estiu poder presentar l’espai a espais
del barri i donar-li la vida. Hi ha un grup de mares per fer un grup d’activitats en Euskera,
però no han vingut avui. Fer un espai de criança 1 de cada 2 dimecres (criança matí,
ludoteca tarda).

QUI: les 2 persones que han format grup a la dinàmica.

4) Biblio/Imprenta:

3 persones han format el grup:

Biblio:

-Personal? Amb qui es compta?

-Quins llibres hi ha? Com es gestionen els préstecs?

-Fer una sala agradable, lloc d’estudi

-Horaris

-Club de lectura, com es gestiona? Articles?

-Presentació de llibres com a activitat, no hi hauria intercanvi econòmic (donació llibre a
biblio)

Imprenta:

-Personal? Qui hi ha?

-Materials? Què tenim? S’ha de reparar, s’hauria de gestionar amb la pròpia activitat de la
imprenta.

-Recuperar la revista

-Cartelleria a preus populars per a col·lectius

-Concurs enganxines



Personal? 1 persona podria dedicar-se a la biblioteca, les altres 2 més complicat. La
imprenta; Editar el tríptic de la Flor i poder participar a les mostres d’entitats de la FMP9, fer
difusió que assumeixi la Flor.

5) Espai social:

És una cosa molt grossa, hi ha hagut molt debat. Propostes:

-Crear un espai de cures, treballar i tractar problemàtiques que arrosseguem. També reflexió
sobre estatuts/reglaments per a tenir clara una línia de funcionament.

-Gestió interna: Funcionament del dia a dia; activitats, espais de participació, lloc social
(bar…)

Hi ha un consens; l’Ateneu ha de ser un espai social i això hauria de ser un debat
d’assemblea i no d’un grup/comissió. Possibilitat de convocar una ass extraordinària per
debatre-ho? Hi ha situacions que podrien fer necessària taquilles inverses…

Veure com funcionen altres espais; Harmonia, Can Batlló, Nou barris… De tal forma que es
pugui traslladar a assemblea.

Com seguim?

Qui s'apunta a aquests grups de treball?

Debat intercanvi econòmic: Deixar-ho per octubre, tema complex.

Formar un grup de treball amb gent amb diversa experiència en l’Ateneu per explorar el
tema de l’espai social.

4. DEBAT i presa de decisions

Es proposa posposar el debat sobre intercanvi econòmic a la següent assemblea per falta
de temps per al debat.

Es proposa fer el debat de les coordinadores. Com constituïm la coodinadora?

Propostes:

- Comissions+entitats+grups de treball+qualsevol persona que vulgui venir?

- Qui hi pugui participar el Grup treball espai social

- Que la gent que vulgui venir sigui perquè ha d’aportar alguna cosa.

- Els col·lectius han de poder-se implicar a la Flor a partir de les coordinadores.

- Coordinadores no s’han d’allargar però s’han d’obrir i respectant els diversos papers (gent
que està en les comissions amb veu i vot, gent que vol saber com va, potser sense veu, a
mode informatiu?)



Proposta de consens: Fer coordinadores amb gent de comissions i grups de treball, i gent
de col·lectius de forma només informativa durant els propers mesos.

Decisió: Coordinadores de juny/juliol/agost/setembre obertes d’aquesta manera.

Comissions:

Activitats: Maribel, Jordi G, Laura, Carlota

Logística: Salvatore, Marga,

Comunicació: Sonsoles, Maribel

Acollida: Carlota, Gisela, Rosa, Albert V?

Grups treball:

Decreix: Laia, Albert, Dioni

Habitatge: Jordi, vehicular a través d’activitats?

Educació: Mar i Valentina

Biblio: Alejandro, Eva, Amanda de cara a setembre

Espai social: M Joao, Guiomar, Lluís, Gisela, Toni, Carlota, Carme (de cara a setembre)

Festa major: Dilluns 10 és el darrer dia per demanar permisos.

Coordinadora: GT, comissions i col·lectius: dijous 20/06 a les 19h


